
Znano je v obče, da nimajo vse posojilnice 
dovolj gotovine na razpolago, da bi zamogle 
vsem opravičenim potrebam svojih zadružnikov 
ustreči, le nekatere posojilnice imajo gotovine 
toliko, kolikor je ravno za svoj delokrog po
trebujejo. Takih posojilnic je pa le prav majhno 
število in večini izmed naših posojilnic pomanj
kuje denarja, ne oziraje se na to, da bi morala 
imeti vsaka posojilnica primerno rezervo v go
tovini ali tako naloženo, da jo zamore dobiti 
v prav kratkem času, tako da zamore ustreči 
vsaki čas vložnikom, ki hočejo vzdigniti svoje 
hranilne vloge. To seveda ni koristno za de
narni zavod, če mora imeti v blagajnici suhi 
denar, ali naložen proti nižjim obrestim, kakor 
jih sam plačuje, to je efektivna izguba, pa kaj 
se če, mora tako biti, ker drugače zgubi za
upanje pri vlagateljih. Potrebno je toraj za 
naše posojilnice, da bi iniele pri katerem več
jem zavodu primerni odprti kredit, katerega 
bi v slučaji potrebe zamogle hitro porabiti, 
potem bi jim ne bilo potrebno imeti suhega de
narja v blagajnicah. 

Za nemške Vorschussvereine je to lahko, 
ti dobijo povsod denarja in kolikor ga le bo 
čejo od hranilnic, od drugih kreditnih zavodov 
in pri avstroogerski banki: za posojilnice vs« 
to ne velja, one ne dobijo nikjer kredita Veliko 
nado smo stavili v hranilnico ljubljanskega 
mesta, pa stvar se predolgo kuha. Celjska po
sojilnica je dala drugim posojilnicam okoli 
30 tisuč gld. posojila. Obrnila se je celjska poso
jilnica do banke „Slavije" s prošnjo, da ji pri
voli odprtega kredita 30 tisuč goldinarjev. Po 
dolgem pretresovanji dovolila ji je kredita 
10 tisuč goldinarjev in stavila pogoje, ki pa niso 
prav lahko izpeljivi. Načelstvo zveze sloven
skih posojilnic obrnilo se je potem do pover
jenikov banke „Slavije", ki so imeli shod 23. ju
nija v Ljubljani s prošnjo, v njej smo rekli, 
da bi naj oni, ki poznajo naše težnje, po
sredovali pri glavnem ravnateljstvu, katero 
naj bi jemalo na naše razmere ozir in dovolilo 
posojilnicam kredit, katerega tudi porabiti za
morejo. Poudarjali smo, da nam pod temi po
goji, ki nam jih stavi „Slavija", ni mogoče 
kredita porabiti, nazivljali smo, da posojilnice 
itak ne potrebujejo veliko in zarad tega se 
tudi banka nad to malenkostjo ne bode spod 
tikala, če nam na ljubo napravi kako izjemo 
z ozirom na naše razmere, pridobila si pa bi 
hvaležnost slovenskega naroda. — Vse zaman, 
banka „Slavija" se res spodtika nad to malen
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kostjo, odbila je po več ko trimesečnem pre
tresovanji prošnjo, stavljeno do poverjenikov 
in pristavila, da so se vsa hranilna in poso
jilna društva, katera imajo posojila od banke 
„Slavije" brez izjeme podvrgla onim pogojem. — 
Sila kola lomi — sicer so pa po Češkem čisto 
drugačne razmere pri „založnah". kakor pa pri 
naših posojilnicah. Od banke „Slavije" rabi, 
kolikor nam znano, le ena posojilnica nekoliko 
od odprtega kredita, ker si na drug način ne 
more pomagati, vzdihuje pa vedno in gleda na 
to, da se tega kredita prej ko mogoče reši. 

Ker nimamo v potrebi nikjer pričakovati 
pripomoči, sledi iz vsega tega, da morajo poso
jilnice jako previdno delovati in nikakor ne 
smejo segati črez svoje moi . Posebni ozir mo
rajo jemati tudi na to, da imajo primerno svoto 
za vlagatelje hranilnih vlog vsak čas priprav
ljeno. Pri izposojevanji morajo biti posojilnice 
jako oprezne in naj le majhna in samo t aka 
posojila dajejo, katera se bodo vračala v krat
kem obroku. Pomagati si moremo le s tistimi 
močmi, na katere se moremo zanesti in to so 
naše lastne moči same. „Zadruga." 


